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V jesenných mesiacoch pokračovala realizácia  projektu Senica s novým námestím. Hurbanova ulica po svetelnú križovatku 
po oboch stranách získala už nový vzhľad. Boli ukončené  rozhodujúce práce na Hurbanovej ulici – pred obchodným domov  
Perla až po VÚB. Drobné nedorobky, ktoré nebránia užívaniu budú odstránené po zlepšení  poveternostných podmienok.     
S cieľom umožniť obyvateľom užívanie priestoru pred Tatra bankou a Eurodomom boli práce v priebehu roku 2010 aj  
napriek  sťaženým a nevhodným podmienkam ukončené až pred vianočnými sviatkami. Podľa informácií  Ing. Jána Sališa, 
vedúceho odboru výstavby, životného prostredia a dopravy MsÚ Senica z tohto dôvodu bola konečná úprava plochy a 
okolitého terénu po vzájomnej dohode so zhotoviteľom stanovený do 31. marca 2011. Takto by mala byť  stavba aj 
posudzovaná. 
Zlepšenie počasia začiatkom januára 2011 umožnilo začať práce na fáze N, čo predstavuje centrálnu časť námestia, a to 
postupným  odstraňovaním  mobiliáru, pôvodnej dlažby, deliacich a oporných múrov a stien. Uvoľnený mobiliár bude použitý 
v iných lokalitách Senice. Pôvodná dlažba bola uložená na palety a uskladnená pre jej spätné využitie pri iných aktivitách v 
meste. 

  
 
Po uvoľnení staveniska včítane drevín (informácia pod titulkom Tvorba zelene v spolupráci s občanmi) sa začnú práce na 
realizácii samotného technického riešenia spevnených  plôch, fontány, vodnej plochy, prípravy pre novú výsadbu. Aj v tejto 
časti budú práce pokračovať po etapách, aby bolo umožnené využívanie priľahlých úradov a prevádzok. Všetko pri  
zvýšenej bezpečnosti, ohľaduplnosti a tolerancii všetkých účastníkov výstavby. 
 
Viera Barošková, foto  
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Štvorročné volebné obdobie chce senická samospráva využiť aj na zlepšenie a skvalitnenie životného prostredia. Za 
jednoduchou formuláciou sa skrýva investícia do úpravy, rozšírenia, rekonštrukcie i výsadby novej zelene, rozšírenie  
parkových plôch, podporených drobnou architektúrou, v ktorej budú prevládať drevo a kameň. Po rokoch, keď sa investovalo 
do budovania kanalizácie, inžinierskych sietí a pod. skrytých v zemi, teraz sa bude vo väčšej miere dbať na posilnenie  
zelene v meste a jeho okolí.  
Samospráva chce svoj cieľ dosiahnuť aj v užšej spolupráci s občanmi mesta. V januári bola vytvorená päťčlenná odborná  
komisia pre zeleň, ktorá bude pracovať ako poradný  orgán  primátora Senice. Zapojenie sa verejnosti do rozhodovacieho  
procesu v oblasti ochrany a tvorby verejnej zelene pokladá primátor Senice  Ľubomír  Parízek za pozitívny prvok v celom 
procese, ktorý predpokladá aj vytvorenie dlhodobej koncepcie tvorby verejnej zelene v Senici. „Verejné zeleň je pod  
drobnohľadom verejnosti. Občania veľmi citlivo vnímajú každú zmenu,“ dodal primátor Senice.   
Komisia sa bude podieľať na posudzovaní požiadaviek adresovaných občanmi Mestu Senica na odstránenie a orezanie 
drevín, ktoré sú súčasťou verejnej zelene. Ročne približne 60 občanov mesta požiada samosprávu o odstránenie zelene, 



prípadne jej orezanie, pretože im vysoké stromy zatienili byty, ohrozujú osobný majetok z dôvodu malej vzdialenosti od 
domu, bránia bezpečnej premávke  a pod. 
V budúcnosti by sa aj podľa pripravovanej koncepcie malo dbať viac na vysádzanie drevín, aby neboli príliš blízko bytových 
domov, druhovú skladbu drevín alebo nižších kríkov a celkové požiadavky danej lokality.   
Vyjadrenia komisie pre zeleň sa budú posudzovať pri ďalších aktivitách, ktoré budú súvisieť s verejnou zeleňou a územným 
plánom mesta. Momentálne samospráva mesta v spolupráci s komisiou pre zeleň posudzuje verejnú zeleň na Námestí 
oslobodenia, ktoré čaká tento rok rekonštrukcia. Po ukončení stavebných prác na Hurbanovej ulici a Hviezdoslavovej ulici sa 
rekonštrukcia, financovaná z prostriedkov  Európskej únie, posunula na priestranstvo pred obchodným dom Cieľ. Priaznivé  
počasie umožnilo začať stavebné práce. Rekonštrukcia centrálnej mestskej časti by mala byť ukončená v októbri t.r. Komisia  
pre zeleň sa v januári stretla dvakrát. Po zadefinovaní náplne práce komisie sa jej členovia oboznámili s rozsahom úprav 
námestia. Spolu s pracovníkmi MsÚ vykonali obhliadku verejnej zelene na tomto priestranstve, posúdili zdravotný stav  
stromov, ich vzhľad i perspektívu ďalšieho rastu. Komisia navrhla niektoré dreviny presadiť na iné lokality v meste.  
Diskutovalo sa tiež o zmene druhu stromov. Návrh znel, aby v projekte navrhovaná lipa bola zamenená opäť za sakuru.                           
 
Viera Barošková 

 


